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PROTOKÓŁ NR XLIII/2022 

Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W PACZKOWIE 

odbytej w dniu 27 stycznia 2022 r. 
 
 
 
 
 
 

Rada liczy 15 radnych. 

Na sesji obecnych było 13 radnych. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista obecności gości uczestniczących w sesji załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 1005, a zakończyła o godzinie 1105 

Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Paczkowie 
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Do pkt.1 - pkt 3. 

W. Barabasz Przewodniczący Rady Miejskiej dokonał otwarcia XLIII sesji Rady Miejskiej w 

Paczkowie. Następnie stwierdził prawomocność obrad. Poinformował, że na sali posiedzeń 

obecnych jest 13 radnych. Nieobecne są: radna Barbara Jurek i radna Katarzyna Motyka. 

Przewodniczący obrad na sekretarza obrad zaproponował Panią Ewę Szlosek – radną.  

Ewa Szlosek - wyraziła zgodę.  

Rada jednogłośnie wybrała Ewę Szlosek na sekretarza obrad. 

wykaz imienny głosujących zał. nr 3  

Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych z informacją, że protokół z ostatniej sesji był do 

wglądu w biurze Rady Miejskiej i każdy mógł się zapoznać z jego treścią. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do radnych, czy mają uwagi do protokołu z sesji nr 

XLII/2022 z dnia 13.01.2022 r. 

Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie: 

GŁOSOWANIE  

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych  

przy 11 głosach „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących się”  

protokół z sesji Rady Miejskiej nr XLII/2022 z 13.01.2022 r. 

został przyjęty 

wykaz imienny głosujących zał. nr 4  

Przewodniczący obrad odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Wybór sekretarza obrad oraz zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

3. Odczytanie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2022 r. 

6. Interpelacje, zapytania radnych, wolne wnioski i informacje. 

7. Zakończenie obrad. 

Następnie zwrócił się z pytaniem czy są uwagi do porządku obrad.  

Burmistrz A. Rolka zawnioskował o zmianę porządku obrad poprzez wprowadzenie w pkt 5 

projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

na terenie Gminy Paczków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zaproponował wprowadzić nowy projekt uchwały do pkt 6 

porządku obrad, ponieważ w pkt 5 jest podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Paczków na 2022 rok.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej poddał pod głosowanie zmianę porządku obrad poprzez 

wprowadzenie w pkt. 6 projektu uchwały w sprawie zmiany regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Paczków. 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

porządek ze zmianą został przyjęty 

wykaz imienny głosujących zał. nr 5 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że pkt 3 sesji został zakończony. 

Do pkt 4. 

Burmistrz A. Rolka: „Dzień dobry państwu. Szanowni państwo radni, mieszkańcy gminy 

Paczków, zaproszeni goście. Mam państwu do oznajmienia taką dobrą informację. Otóż sołectwo 

Kamienica zostało laureatem konkursu Najlepsze Przedsięwzięcie Odnowy Wsi w Powiecie 

Nyskim w 2021 roku. Tą nagrodę przyznał Zarząd Powiatu Nyskiego wraz z Komisją 

Środowiska i Rolnictwa. Ta Komisja miała ostatnio miejsce również na terenie sołectwa 

Kamienica w ubiegły piątek. Tam właśnie przyjechała Komisja z Powiatu do laureatów. Pięknie 

ugoszczeni przez Koło Gospodyń Wiejskich przez grupę Odnowy Wsi, przez pana sołtysa. I tutaj 

chciałem zaprosić serdecznie panią Wiesławę Nowakowską na środek wraz z panem sołtysem. 

Pani Wiesława Nowakowska jest liderem Odnowy Wsi. A pan sołtys gospodarzem tego 

przepięknego sołectwa. Chciałem przekazać gratulacje dla państwa za państwa działalność, 

aktywność. Dla państwa i również dla wszystkich mieszkańców sołectwa. Ten sukces jest 

udziałem myślę, że całej społeczności, z tego względu, że Kamienica to bardzo długa 

miejscowość ponad 7 km. Także proszę państwa kiedy się przejeżdża przez tą miejscowość 

widać tam naprawdę dobrą rękę gospodarza, czy gospodarzy, tak już można dzisiaj powiedzieć 

i w związku z tym również chcemy się dołączyć do tych gratulacji i przekazać państwu, bon o 

wartości 1500 zł na realizację dalszych zadań na terenie sołectwa. Proszę przyjąć gratulacje”. 

Sołtys sołectwa Kamienica Adam Czadankiewicz: „Dziękujemy panu Burmistrzowi, całej 

Radzie za docenienie naszego wysiłku naszej pracy. Jeszcze raz dziękuję”.  

Lider Odnowy Wsi Wiesława Nowakowska: „Dziękuję państwu i życzę w tym Nowym Roku 

zdrowia, szczęścia i to co najpiękniejsze, żeby było dla waszych rodzin i przede wszystkim 

obrad, które cały czas macie, żeby były pozytywne, owocne i żeby się nic nie działo. Dziękuję 

bardzo”.  
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Burmistrz A. Rolka przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. „Bardzo dziękuję, 

panie Przewodniczący, szanowni państwo radni, zaproszeni goście, mieszkańcy gminy Paczków, 

współpracownicy, sprawozdanie dosyć krótkie, gdyż ostatnia sesja miała miejsce 13 stycznia 

była to sesja budżetowa. Natomiast 13 po sesji spotkanie z Burmistrz Złotego Stoku w sprawie 

obwodnicy Kamienicy, w sprawie tego naszego tematu związanego z przejazdem przez 

obwodnicę w kierunku z Kamienicy, w kierunku Błotnicy, ale również jest drugi temat. A 

mianowicie sprawa związana z wykorzystaniem starodroża drogi 46 przebiegającej przez 

sołectwo Kamienica na czas realizacji zadania inwestycyjnego, bo jak dowiadujemy się z 

rozmów z Dyrekcją, z projektantami, to niestety, ale ten remont będzie przebiegał na zasadzie 

wyłączania obu pasów z przejazdu, nie będzie wahadła i w związku z tym sytuacja zaczyna się 

komplikować. A mianowicie przez w miarę spokojną od kilkunastu lat miejscowość, jeżeli 

chodzi o ruch drogowy, mówię o Kamienicy, będzie przebiegać, niestety ten tranzyt. Ja 

otrzymałem pismo od mieszkańców sołectwa Kamienica, którzy z obawą zwracają uwagę na 

problem związany z tym wzmożonym ruchem. Przede wszystkim z brakiem wielu koniecznych 

w tym momencie przejść dla pieszych, bezpiecznych przejść dla pieszych. No niestety muszę 

wyrazić swoje zdanie, które jest krytyczne, jeżeli chodzi o planowanie tej inwestycji, działania 

Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Oddział Opole. Rozmawiałem kilkukrotnie z 

panem Dyrektorem wcześniej, jeszcze przed inwestycją, przed planowaniem inwestycji na temat 

przejazdu i bezpieczeństwa. I mam takie odczucie, że nie powinniśmy się za bardzo do tego 

wtrącać z tego względu, że nie przejęliśmy drogi. Droga jest krajową drogą i nic nam do tego. 

Ale jest na terenie naszej gminy przebiega przez miejscowość, która leży na terenie naszej gminy 

i tutaj chodzi o bezpieczeństwo mieszkańców gminy Paczków, w szczególności bezpieczeństwo 

przede wszystkim mieszkańców sołectwa Kamienica. Ja proponowałem w rozmowach dwóch i 

ostatnio telefonicznej, żeby przed przygotowaniem zmiany organizacji ruchu, bo ona jest 

konieczna, na czas realizacji zadania inwestycyjnego, aby dokonać również zmian 

tymczasowych w ograniczaniu prędkości, choćby nawet, zwłaszcza w ograniczaniu prędkości w 

miejscu na łuku obok kościoła i na prostej obok przejścia do szkoły, przejścia, które niestety jest 

dosyć daleko od szkoły, bo jest usytuowane aż koło Ochotniczej Straży Pożarnej, koło remizy 

Ochotniczej Straży Pożarnej. Proponowałem też, żeby wprowadzić ograniczenia, znaczne 

ograniczenie ruchu, nawet do 30 km ze względu na to, że tamtędy jednak i do domu kultury, do 

świetlicy wiejskiej, i do szkoły jest dosyć duży ruch, zwłaszcza jeżeli chodzi o tych najmłodszych 

mieszkańców Kamienicy. I wydaje mi się, że może uda się faktycznie ograniczyć prędkość nawet 

do 30 km, chociaż Dyrektor niechętnie do tego podchodzi, a jest na chwilę obecną na etapie 

opracowywania zamiennego projektu do zmiany organizacji ruchu, więc to pismo, które 
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wpłynęło również do Dyrektora mam nadzieję, że jeszcze tylko poprze moją argumentację. To 

jest jedna rzecz. Dwa proponowałem również, żeby wprowadził tymczasową zmianę i nawet 

usytuował przejście, bezpieczne przejście dla pieszych w miejscu bliżej szkoły nie na łuku, bo 

na łuku się nie tworzy przejść. Natomiast twierdzi Dyrektor, że zmieniły się przepisy, które 

dzisiaj mówią tylko i wyłącznie o możliwości budowania przejść bezpiecznie, jeżeli chodzi o 

nowe przejścia na drogach krajowych. I w związku z tym jest to zadanie inwestycyjne, bo 

przejście bezpieczne jest przejściem wyniesionym, oświetlonym sygnalizacją świetlną, to taką 

odblaskową, taką, którą my stosujemy na ulicy Młyńskiej i będziemy ją stosować na Staszica. I 

twierdzi, że on nie ma tego w planie inwestycji, w związku z tym takie przejście nie powstanie. 

Ale uważam, że należy naciskać. I też rozmawiałem z panią Burmistrz, która w pełni rozumie tą 

sytuację, czy byłaby szansa, żeby częściowo puścić ruch samochodów ciężkich z dużym tonażem 

przez 382 aż do 390. To jest droga wojewódzka biegnąca w kierunku Kamieńca Ząbkowickiego, 

a tam potem jest włączenie się objazdem do krajówki 46 drogą 390, ale wiadomo z przyczyn 

obiektywnych też pani Burmistrz nie jest za bardzo zainteresowana tym, żeby zwiększyć 

natężenie na nowo wyremontowanej drodze i również na dosyć wąskiej drodze wjazdowej od 

strony Kamieńca. Więc, może być duży problem, jeżeli chodzi o natężenie ruchu przez okres 

tych 2 lat na okres remontu. Natomiast musimy po prostu wspólnie podziałać, aby to 

bezpieczeństwo tam zwiększyć. No tutaj też, ale zaraz do tego przejdę, jeżeli chodzi o inwestycję 

powiatową, to też powiem, że jeżeli faktycznie uda nam się z Zarządem Powiatu, bo z nim 

rozmawiam od 3 lat odnośnie realizacji zadania inwestycyjnego na ulicy Sienkiewicza, jeżeli 

nam się uda doprowadzić szczęśliwie do realizacji tego zadania w drugiej połowie tego roku, to 

proszę państwa, na pewno ruch samochodowy nie będzie mógł być puszczony nawet 

alternatywnie przez ulice Sienkiewicza i ulicę Daszyńskiego i Robotniczą. Wydawało się, że 

będzie taka konieczność w 1 momencie, kiedy będzie przebudowywane skrzyżowanie zaraz za 

mostem koło Wienerbergera z lewostronnym zjazdem na Kamienicę, no bo on też musi być 

przebudowany wtedy trzeba znaleźć inną alternatywną drogę. Ale pod tym kątem szykujemy 

spotkanie ze Strabagiem, to jest główny wykonawca obwodnicy i będziemy zwracać uwagę, żeby 

to skrzyżowanie przebudowywali na samym końcu, kiedy my skończymy inwestycję na drodze 

powiatowej, no bo inaczej nie będzie przejazdu, po prostu, to jest logiczne, lub przejazd, niestety 

przez drogę 382 i 390. 17 stycznia spotkałem się z panem Starostą. Z panem Starostą na początek, 

a później z członkami Zarządu. Otóż proszę państwa muszę odczytać państwu pismo, treść 

pisma, które skierował Starosta do Burmistrza Paczkowa. "W związku ze złożonym wnioskiem 

do Zarządu Powiatu przez merytoryczną Komisję Edukacji Kultury i Promocji Rady Powiatu w 

Nysie zwracam się z propozycją rozważenia możliwości przejęcia prowadzenia Zespołu Szkół 
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w Paczkowie przez gminę Paczków. W Zespole Szkół aktualnie uczy się 177 uczniów i słuchaczy 

w 9 oddziałach. Z tego 134 uczniów w 7 oddziałach szkół dla młodzieży, w tym 47 uczniów w 

3 oddziałach Liceum Ogólnokształcącego i 87 uczniów w 4 oddziałach branżowej szkoły 

pierwszego stopnia 43 słuchaczy w 2 oddziałach Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych. 

Przejęcie prowadzenia w/w Zespołu Szkół przez gminę Paczków łączyłoby się z równoczesnym 

przekazaniem budynku Zespołu gminie na prowadzenie w nim działalności oświatowej. 

Rozwiązanie takie byłoby korzystne dla gminy, gdyż wzbogaciłaby się, wzbogaciłaby swoją 

ofertę oświatową. A ze społecznego punktu widzenia zmiana organu prowadzącego nie 

spowodowałaby negatywnych skutków. Proszę o ustosunkowanie się do powyższego w 

przypadku akceptacji konieczne będzie zawarcie porozumienia między jednostkami 

samorządowymi." Proszę państwa co tu dużo mówić, odpisałem krótko. "W związku z 

przysłaniem propozycji pana Starosty skierowanej do gminy Paczków w sprawie przejęcia 

prowadzenia Zespołu Szkół w Paczkowie informuję, że zgodnie z art. 104 ust. 4 ustawy z dnia 7 

września 1991 r. o systemie oświaty prowadzenie szkół ponadpodstawowych szkół 

artystycznych, pierwszego stopnia oraz placówek może być przekazane gminie na jej wniosek. 

Jako zadanie własne za zgodą organu prowadzącego szkołę oraz po zawiadomieniu właściwego 

kuratora oświaty, co najmniej na 6 miesięcy przed terminem przejęcia. Informuję, że gmina 

Paczków takiego wniosku nie składała. Proszę, więc o przedłożenie informacji dotyczącej 

funkcjonowania Zespołu Szkół w Paczkowie w szczególności o przekazanie danych dotyczących 

wysokości otrzymanej subwencji za poprzednie lata. Kosztów wynagrodzenia nauczycieli, 

pracowników obsługi, koszty utrzymania obiektu w tym, w którym mieści się Zespół Szkół. 

Dane liczbowe dotyczące nie tylko uczniów, oraz również wysokości etatów nauczycieli i 

pracowników obsługi. Ofertę edukacyjną dla uczniów. W związku z pana propozycją 

przekazania Zespołu Szkół w Paczkowie, proszę o przedstawienie niezbędnych danych i 

jednocześnie zapraszam do wzięcia udziału w sesji Rady Miejskiej w Paczkowie w marcu 2022 

roku w celu omówienia wyżej wymienionego tematu z uwzględnieniem dotychczasowych 

działań szkoły." I pana Przewodniczącego poproszę, aby takie zaproszenie wystosował do pana 

Starosty, do Przewodniczącego Rady Powiatu, mieszkańca gminy Paczków, radnego z tego 

terenu, bo w tym temacie na razie głosu też nie zabierał. A wydaje się, że tutaj jednak istotne 

wsparcie musimy mieć ze strony radnego z gminy Paczków. I podejdźmy do tego tematu bardzo 

poważnie, no w zasadzie my podchodzimy. Natomiast duży niepokój wzbudziło we mnie po 

pierwsze to pismo bardzo lakoniczne wychodzące przed szereg, jeżeli chodzi o kroki wynikające 

choćby nawet z ustawy i to, że faktycznie dzisiaj ta szkoła przeżywa stan przed agonalny. Trzeba 

mieć tego świadomość. Dlatego, jeżeli nie podejmiemy wspólnie z Powiatem kroków tylko oni 
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muszą chcieć naprawdę realnie z nami pracować, jeżeli nie podejmiemy wspólnych działań z 

Powiatem w celu ratowania tej szkoły, to jej koniec jest bliski. Trzeba mieć tego świadomość. 

Ale to nie jest wina Gminy Paczków, ani radnych tutaj siedzących, ani Burmistrza trzeba mieć 

tego świadomość. Dlatego tym bardziej zaapelowałem do nich również na spotkaniu z Zarządem, 

żeby tą sprawę potraktowali bardzo poważnie, niepolitycznie. Nie będziemy robić z tego jakieś 

hucpy, ani protestów, tylko po prostu jeżeli zależy nam faktycznie na dobru społeczeństwa, jeżeli 

chodzi o utrzymanie tej placówki w gminie Paczków, to tutaj muszą być podejmowane wspólne 

działania, ale z jasnymi intencjami. Póki co ja do końca tych intencji tutaj nie widzę. Też 

rozmawiałem ze Starostą odnośnie inwestycji tej inwestycji drogowej, pracujemy nad tym 

wspólnie 3 lata Rada Gminy Paczków, Rada Miejska w Paczkowie przekazała dofinansowanie 

50%. Jesteśmy chyba jedną z nielicznych gmin, o ile nie jedyną gminą, która przekazała 

dofinansowanie w 50% na realizację projektu. Pan Starosta zapytał, czy jest szansa na jakieś 

dofinansowanie ze strony gminy Paczków, co do realizacji tego zadania inwestycyjnego? 

Odpowiedziałem, że na chwilę obecną takiej możliwości nie przewidujemy. Poczekajmy na 

rozstrzygnięcie przetargu. Zobaczymy w jakiej kwocie ta inwestycja się zamknie. Szacujemy, że 

może być to w granicach 7,5-8 mln zł, zgodnie z kosztorysem, ale też może być kwota wyższa. 

Natomiast Powiat zabezpieczył 4 000 000 zł w budżecie i o 4 000 000 zł wystąpią o 

dofinansowanie do Rządowego Programu Rozwoju Dróg. I jeżeli otrzyma to dofinansowania na 

poziomie 50% tak jak wnioskował, a kwota zamknie się kwotą do 8 mln zł, wówczas nie 

będziemy partycypować w żaden sposób. Natomiast to co jest istotne, my i tak proszę państwa 

w ramach tego zadania będziemy realizować wymianę czy przełączenie sieci wodociągowej, 

choćby nawet na bardzo długim odcinku więc to będą koszty na poziomie około 250-300 000 zł. 

Dwa będziemy teraz kamerować infrastrukturę sanitarną, kanalizację sanitarną, musimy 

sprawdzić czy nie ma jakichś pęknięć, uszkodzeń i też ewentualnie jeżeli będzie potrzeba, to 

będziemy musieli dokonać naprawy lub cząstkowo wymieniać tą infrastrukturę. I trzecie zadanie 

to jest zadanie związane z zagospodarowaniem tego terenu, o którym dzisiaj na komisji wspólnej 

informowałem, czyli tego terenu wspólnych spotkań, z terenem tym rekreacyjnym, na którym 

również przewidujemy ustawienie fontanny, bo też komora pod tą fontannę wykonywana będzie 

w ramach projektu przez wykonawcę. Także czekamy na rozstrzygnięcie przetargu. Przetarg 

powinien zostać ogłoszony w połowie marca, a rozstrzygnięcie, podpisanie umowy najpóźniej 

do końca kwietnia. Później organizacja placu budowy, przekazanie terenu, zwożenie sprzętu, bo 

to jest bardzo duża inwestycja. Inwestycja jest przewidziana na realizację na 2 lata. Pytałem 

Starostę czy ma pomysł na nazwę ronda? Mają dwa ronda, ale jedno będzie rondo najazdowe, 

drugie z kolei objazdowe, i to też będzie w kompetencji Rady Miejskiej, odpowiednia nazwa, 
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jeżeli będziemy chcieli to rondo nazwać. O tym będziemy rozmawiać w przyszłości. 18.01 

wywiad w radio Nysa, w radio Opole. Spotkanie w Starostwie Powiatowym w Nysie i spotkanie 

w Geodezji i Wydziale Architektury i z konserwatorem zabytków. 19.01 spotkanie z 

Dyrektorami szkół rozmawialiśmy odnośnie naboru do pierwszych klas. Proszę państwa nie ma 

się czym chwalić jest coraz mniej i na chwilę obecną, jeżeli chodzi o zasób tutaj szkół w gminie 

Paczków to w szkole w Kamienicy utworzymy 1 klasę będzie to sześcioro uczniów może 

siedmioro. W miejscowości Trzeboszowice, to tam jest bardzo ładnie bo jest 21 uczniów. W 

szkole nr 2 tutaj jest nie za wesoło. Mamy na chwilę obecną patrząc po obwodzie 15, ale zawsze 

mamy szansę zaprosić do współpracy sąsiednią gminę Ziębice i pozyskać uczniów z 

miejscowości Lubnów, Głęboka, Pomianów. Natomiast do szkoły nr 3 tutaj jest nabór na 2 klasy 

48 uczniów. Więc w szkole nr 2 będzie prawdopodobnie tylko 1 oddział ze względu na 

ograniczanie wydatków bieżących nie widzę możliwości, powiedziałem pani Dyrektor na 

utworzenie 2 oddziałów. To jest logiczne przy 15 uczniach, choćby z tego powodu nie da się 

stworzyć dwóch klas. Nawet gdybyśmy jeszcze mieli dziesiątkę z Pomianowa czy z tamtych 

terenów, to też dalej pozostajemy przy 1 oddziale. I też konsekwentnie realizujemy tą strategię, 

o które rozmawialiśmy przy połączeniu szkoły nr 3 z gimnazjum. Ja od razu zaznaczyłem, że 

kosztem alternatywnym dla szkoły nr 2 będzie to, że przy mniejszej liczbie nauczycieli po prostu 

będą zawsze brani pod uwagę jako szkoła, która będzie miała mniejszy nabór, bo szkoła nr 3 ma 

znacznie więcej nauczycieli do zagospodarowania, choćby nawet poprzez połączenie z 

gimnazjum. Też jest bardziej pojemną szkołą typowo przygotowaną na realizację zadań 

edukacyjnych, jeżeli chodzi o obiekt. 20.01. brałem udział w posiedzeniu Komisji Środowiska i 

Rolnictwa w miejscowości Kamienica właśnie posiedzenie związane z przyznaniem tytułu 

laureata w ramach konkursu Odnowy Wsi. 24.01 spotkanie z kilkoma projektantami, w tym z 

projektantem drogi na osiedlu Chrobrego. No muszę państwu powiedzieć, że czekają nas duże 

zmiany mniej więcej w obszarze miasta, jeżeli chodzi o miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego na ten rok, bo mamy kilka takich tematów, które powodują, że nie możemy 

swobodnie dokonywać projektowania choćby nawet projektowania takiej drogi. Jesteśmy 

naprawdę mocno ograniczeni miejscowym planem z 2004 roku, i w związku z tym 

zaprojektowana droga będzie się wydawać, nawet większości mieszkańcom na pewnym odcinku 

z irracjonalnym rozwiązaniem, a mianowicie od drogi krajowej, od drogi wojewódzkiej czyli 

382 tam obok restauracji Paczkowska będziemy mogli poprowadzić wjazd tylko do 

prewentorium i do restauracji Paczkowska. Natomiast później będzie odcinek tej drogi połączony 

szerokim chodnikiem, da się przejechać przez niego w przyszłości, natomiast nie będzie to droga 

ze względu na to, że tam częściowo teren należy do prewentorium i niestety w tym miejscu tej 
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drogi poprowadzić tak nie będziemy mogli jak byśmy chcieli. Natomiast kontynuacja dojazdu 

do posesji, które są po drugiej stronie za restauracją Paczkowską, będzie od ulicy Chrobrego. 

Natomiast szacunkowy koszt realizacji tego zadania bez odrolnienia, bo tutaj też trzeba 

powiedzieć, że będzie nas czekać odrolnienie terenu to inwestycja w granicach 2 400 000 zł. I 

taki wniosek zostanie złożony do Polskiego Ładu na inwestycje. 25.01 wywiad w radio ONY i 

spotkanie w Regionalnym Ośrodku Polityki Społecznej. To jest kontynuacja zabiegów o 

dofinansowanie na budowę kamienicy w plombie w centrum miasta i udział w otwarciu nowej 

siedziby banku żywności. 26.01 spotkanie z Powiatowym Konserwatorem Zabytków. Tutaj 

omawialiśmy realizacje kilku zadań inwestycyjnych m.in. projektu, uzgodnienia dla projektu 

związanego z przebudową podwórek w obrębie murów obronnych, budowy tej takiej 

wewnętrznej obwodnicy wzdłuż murów obronnych. Drugi temat drogi wyjazdowe i wyjazdowe, 

a trzecia sprawa to projekt związany z budową remizy Ochotniczej Straży Pożarnej w 

miejscowości Kamienica. Można powiedzieć, że trzy spotkania trzy tematy, przepraszam w 

Starym Paczkowie można powiedzieć, że te 3 tematy zakończyły się względnym sukcesem i 

kompromisem. I tutaj też muszę powiedzieć, że mocno utrudnia nam realizację zadania 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego na terenie miasta Paczkowa. Po prostu jest do 

zmiany, ale też sytuacja jest o tyle korzystna, że proszę państwa zmiany będą konieczne z tego 

względu, że zmienia się ustawa o planowaniu przestrzennym i w związku z tym do 2025 roku 

będziemy funkcjonować na studium uwarunkowań na terenie gminy, ale już od 1 stycznia 2026 

roku, jeżeli ten projekt przejdzie w Sejmie, będziemy musieli bazować o miejscowy plan 

zagospodarowania przestrzennego, który będzie obejmował swoim obszarem całą gminę, więc 

musimy przygotować praktycznie nowy dokument. I spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Powiatowych, ale to już pokrótce państwu mówiłem, też to, o czym rozmawiałem wcześniej z 

panem Starostą, i to też był przedmiot rozmowy. W spotkaniu też brał udział pan Naczelnik 

Marcin Szaleniec i Dyrektor ZWiK-u. Oczywiście również odbyły się posiedzenia, na których 

były poruszane sprawy mieszkaniowe, sprawy związane z pożytkiem publicznym, bo to jest teraz 

czas na podpisywanie umów i na przyjmowanie sprawozdań oraz tematy związane z 

dofinansowaniami dla Klubów Sportowych LZS, Klub Sportowy Sparta. Jeżeli chodzi o zadania 

inwestycyjne, dokumentacje projektowe. Więc tak jak wspomniałem, dokumentacja projektowa 

na Chrobrego tworzy się termin musiał zostać wydłużony do lutego 2022 roku, czyli mamy 

jeszcze miesiąc czasu na odbiór dokumentacji. Również jest wykonywanie dokumentacji na 

realizację inwestycji na osiedlu bohaterów. Aneksowany termin do 28 lutego. Wykonanie 

dokumentacji projektowo-kosztorysowej na remont domu kata w trakcie realizacji i też 

uzasadnienie wydłużenia terminu do 31 stycznia. W ubiegłym tygodniu był u nas przedstawiciel 
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Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków, który sprawdzał zasadność złożenia wniosku o 

modernizację domu kata w Paczkowe poprzez no właśnie wytyczne wynikające z ekspertyz. No 

i potwierdził ten stan po remoncie sprzed kilku lat, że faktycznie jest inwestycja konieczna do 

realizacji. Tam się jeszcze pojawiły jakieś problemy natury biologicznej. No i znowu temat 

związany z prawdopodobnie nieodpowiednim drewnem, które posłużyło do wzmocnienia 

konstrukcji tego obiektu. Wykonanie dokumentacji, sprawowanie nadzoru inwestorskiego na 

zadaniu przebudowa drogi w Ściborzu zrealizowano. Wykonanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej budowy kamienicy tutaj w centrum miasta, aneks do lutego 2022 roku. 

Wykonanie kompletnej dokumentacji projektowej na zmianę sposobu użytkowania budynku na 

garaż, budynek z zapleczem socjalno- bytowym dla OSP w Starym Paczkowie, jest w trakcie 

realizacji uzgadniany z konserwatorem. Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej, 

budowy dróg, parkingów, oraz małej architektury położnej w Paczkowie w obrębie murów 

obronnych. Wniosek o wydłużenie terminu wpłynął ze względu na uzgodnienia z konserwatorem 

zabytków. Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej przebudowa dróg dojazdowych 

do Rynku. Również wniosek o wydłużenie terminu ze względu na uzgodnienia z konserwatorem 

zabytków. Zimowe utrzymanie dróg w trakcie realizacji zadania, umowa podpisana do 

30 kwietnia tego roku, no i kilka razy już pan Szczotka główny wykonawca musiał wyjeżdżać 

na gminne drogi. Wykonanie robót renowacyjnych murów obronnych oraz wieży bramy 

kłodzkiej, wieży bramy nyskiej wpłynęło pismo o wydłużenie terminu przez spółkę ZUKiM do 

30 kwietnia. Jednak tutaj ze względu na konieczność przyspieszenia tego wręcz remontu nie 

wyrażę zgody. Wydłużę termin, ale do końca lutego. Chodzi o to, że tam jest kilka miejsc, gdzie 

są obluzowane kamienie po prostu każdy dzień zwłoki powoduje niebezpieczeństwo. A 

przedmiot został oddany wykonawcy i chciałbym, żeby jak najszybciej został zakończony. 

Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej wymiany pieca oraz instalacji co w 

budynku domu plastyka wpłynęła oferta 30 750 zł. Natomiast też chcę, żeby państwo wiedzieli, 

jak wystosowałem propozycje do Powiatu, aby nam nieodpłatnie przekazali obiekt domu 

plastyka, bo to nie jest nasz budynek. Powiat odpisał, że chciałby przekazać natomiast w 

rozliczeniu za jakieś grunty lub ewentualnie budynek. Jest taka też propozycja do Powiatu została 

skierowana, że możemy im przekazać budynek podobnej wartości. Budynek Korpo, ten budynek 

na Staszica. Jeżeli Powiat by zechciał 1:1 to my jesteśmy zainteresowani zamianą tych 

nieruchomości. Sprawowanie nadzoru inwestorskiego nad zadaniem przebudowa przejścia dla 

pieszych na Staszica - Emilii Plater. Jest w trakcie realizacji zadanie do 30 maja. Podobna 

sytuacja na przejściu Staszica-Pocztowa też zadanie do 30 maja. Wykonanie PFU program 

funkcjonalno - użytkowy zmiany sposobu użytkowania budynku przy ulicy Sienkiewicza 22 
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zrealizowano. Jeżeli ktoś z państwa radnych chciałby się zapoznać z PFU zobaczyć, jak wygląda 

rozmieszczenie poszczególnych mieszkań na poszczególnych kondygnacjach zapraszam 

serdecznie udzielę odpowiedzi. Przebudowa przejścia dla pieszych ulica Staszica - Pocztowa 

termin realizacji do 30 maja. Na razie czekamy na sprzyjającą aurę. Podobna sytuacja, jeżeli 

chodzi o przejście na Staszica - Emilii Plater. Dostawa i montaż wiaty w Gościcach na LZS-ie 

realizacja zadania będzie wydłużona do 31 marca. I wykonanie dokumentacji projektowej 

obejmującej budowę tak to nazywamy fontanny zewnętrznej, ale generalnie przebudowy tego 

terenu przy inwestycji powiatowej na ulicy Daszyńskiego, wpłynęła 1 oferta. Dzisiaj państwo na 

sesji będą zabezpieczać środki na realizację tego zadania. Wykonanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej, wymiany pieca oraz instalacji co w budynku przy ulicy Daszyńskiego 11, to jest 

Centrum Usług Wspólnych. Wpłynęły dwie oferty. Dzisiaj nastąpi zabezpieczenie środków na 

realizację tego zadania. I zapytanie ofertowe wykonano na wykonanie ekspertyzy techniczno - 

budowlanej drogi wewnętrznej o długości 73 m znajdującej się na działce 217 w Paczkowie. 

Tam w ubiegłym roku obsunął się taki mur oporowy. I obsunął się w kierunku prywatnej posesji, 

w związku z tym musimy wykonać ekspertyzę, co było powodem takiej niestabilności tego 

gruntu, być może trzeba będzie dostosować albo głębszy mur oporowy, albo nawet jakiś larsen, 

ale to wykaże ekspertyza, tutaj też trzeba będzie zabezpieczać środki. No niestety są sytuacje, na 

które my nie mamy wpływu. A to jest nasza droga, która, jeżeli nie zabezpieczymy tego osuwiska 

jakimś murem oporowym, albo nawet larsenem to pozbędziemy się drogi w jakimś czasie. I tutaj 

trzeba reagować natychmiastowo. Dziękuję za uwagę”. 

Radna A. Sypek: „Może nie mam pytania, ale chciałabym wyrazić swoje zdanie na temat 

przebudowy obwodnicy Paczkowa. W związku z przebudową obwodnicy wystosowaliśmy jako 

mieszkańcy pismo do kilku instytucji, które odpowiedzialne są za tą przebudowę i za 

zapewnienie bezpieczeństwa naszych mieszkańców w tej sprawie też czekamy na odpowiedź, 

ale chciałam powiedzieć, że przeniesienie ruchu z drogi DK 46 objazdem przez Kamienicę 

spowoduje lawinowy wzrost zagrożenia dla nas mieszkańców, w tym dla dzieci w wieku 

szkolnym w drodze do i ze szkoły, z czym jako mieszkańcy, no nie możemy się zgodzić. Więc 

będziemy naciskać, by dokonać zmian w ograniczeniu prędkości, żeby wytyczyć bezpieczne 

przejścia dla mieszkańców. Proszę uwierzyć, że w sytuacji, gdy jest wypadek na obwodnicy i 

gdy ruch jest zamknięty, wtedy ruch puszczony jest przez Kamienicę i przez wieś ciągnie się 

sznur samochodów ciężarowych. Co powoduje też duże obciążenia i utrudnienie w codziennym 

funkcjonowaniu naszych mieszkańców. Obawiam się, co będzie z budynkami, jak zaczną pękać, 

kto za to będzie odpowiadał? Naprawdę proszę uwierzyć, że ta sytuacja spędza nam sen z 

powiek. Jak przy tak dużym ruchu zapewnimy bezpieczeństwo dzieciom chociażby? Dziękuję”. 



str. 12 
 

Radny P. Tetłak: „Mam jeszcze krótkie pytanie odnośnie remontu wieży bramy kłodzkiej, o 

której pan wspominał, czy ten remont przewiduje też usunięcie tych bohomazów, które tam 

powstały jakiś czas temu? Nie wiem czy przez zamalowanie, czy jakiekolwiek inne zabiegi. 

Natomiast, no odnosząc się do sytuacji z drogą w Kamienicy, no ja myślę, że to jest dobry 

moment, żeby zacząć zabiegać o to, aby rzeczywiście tak jak pan Burmistrz wspomniał, w paru 

miejscach stworzyć przejścia dla pieszych, no bo rzeczywiście są takie odcinki w Kamienicy, 

gdzie po pasach nie da się przejść na drugą stronę, no bo takich przejść zwyczajnie nie ma od lat. 

Dziękuję bardzo”. 

Burmistrz Artur Rolka: „Jeżeli chodzi o zadania na murach obronnych, to przede wszystkim jest 

zadanie związane z wytycznymi też konserwatora, czyli naszą ekspertyzą mówiącą o tym, że 

musimy zabezpieczyć luźne kamienie, które stanowią niebezpieczeństwo, musimy też 

zabezpieczyć wnęki, które na przestrzeni setek lat powstały, i też powodują niestabilność 

wyższych partii murów. Natomiast myślę, że to pomalowanie tego odcinka czy wyczyszczenie 

tego odcinka też nie będzie stanowić większego problemu, ale tego nie przewidywaliśmy, bo 

proszę uwierzyć, że ja nie pamiętam, czy to już ten bohomaz był wcześniej przed rozpisaniem 

zapytania? Tak już straszył. W każdym bądź razie nie przewidywaliśmy tego, natomiast 

zobaczymy, jeżeli środków wystarczy to i tego bohomaza zamalujemy. Ale generalnie byłoby 

miło, tutaj apel do mieszkańców, gdyby takie bohomazy się po prostu nie pojawiały, i nie 

narażały wszystkich podatników na zwiększone wydatki bieżące. Natomiast, jeżeli chodzi o ten 

temat związany z przejazdem przez miejscowość Kamienica. Uważam, że powinniśmy zrobić 

wszystko, żeby mimo braku środków zabezpieczonych w budżecie Generalnej Dyrekcji Dróg na 

budowę kilku bezpiecznych przejść, żeby te środki się jednak znalazły. W trybie awaryjnym 

zawsze takie środki gdzieś tam mogą się pojawić w ramach oszczędności, być może na innych 

inwestycjach. Też trudno w tym roku mówić o oszczędnościach. Ale mówiąc szczerze też 

Generalna Dyrekcja otrzymywała od nas informacje, że będzie problem i to nie w terminie na 

tydzień przed. Oni doskonale wiedzą od kilku lat, że się przygotowują do tej inwestycji, i nawet 

gdyby trzeba było teraz wykonywać dokumentację, to trzeba po prostu zrobić to w pilnym trybie. 

Natomiast chcę, żeby państwo mieli świadomość, muszą państwo mieć świadomość, że jest opór 

ze strony Dyrektora i być może trzeba będzie ponownie do pana Dyrektora pojechać większą 

delegacją po prostu. Też jest inna jeszcze kwestia. My zamierzamy złożyć wniosek o 

dofinansowanie na częściową budowę kolektora ściekowego w miejscowości Kamienica, i 

składam taki wniosek do Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich nie na dużą kwotę, bo to jest 

tylko na 5 000 000 zł. Kuriozalnie jeszcze kilka lat temu za 6 400 000 zrobiliśmy inwestycje w 

całym Kozielnie. A dzisiaj za 5 000 000 zł, to nie wiem, dokąd nam wystarczy tych środków 
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gdybyśmy dostali dofinansowanie, ale co nie zmienia faktu, że wtedy już o tym informowałem 

pana Dyrektora, generalnie będzie problem korzystania czy przejazdu przez miejscowość 

Kamienica, bo będziemy musieli wejść częściowo w pas drogi krajowej, nawet po to, aby przejść 

później syfonami pod rzeką i przejść na drugą stronę, żeby realizować inwestycję w pierwszej 

kolejności na inwestycji na drodze gminnej, więc tam mogą powstać olbrzymie komplikacje, 

jeżeli chodzi o korzystanie z tej drogi. Ale pełne prawo do tego Generalna Dyrekcja, żebyśmy 

też rozumieli sytuację ma, gdyż to jest ich droga i ona faktycznie stanowi naturalny objazd na 

czas remontu, tylko, że nie zrobiono nic, żeby zwiększyć bezpieczeństwo, a wiadomo było, że z 

tej drogi będzie się korzystać. Więc to jest ewidentne zaniedbanie. Trzeba po prostu to 

zaniedbanie teraz im pomóc rozwiązać. I będziemy starać się, różnego rodzaju próbami jednak 

doprowadzić do tego, żeby tych przejść bezpiecznych trochę powstało.  

Radny B. Wiśniowski: „Ja jeszcze na sekundkę tak wracając do tematu sytuacji Zespołu Szkół 

w Paczkowie, czyli reasumując, rozmowy stanęły na tym, że czekamy teraz na informację, którą 

przedstawi nam Powiat, tak dotyczący tam etatów i subwencji, i w marcu spotkamy się razem z 

przedstawicielami na sesji i będziemy rozmawiać tak?” 

Burmistrz A. Rolka: „Tak”.  

Przewodniczący Rady Miejskiej: „Ja myślę, że na posiedzeniu wspólnym jak już jakieś materiały 

będą, to zaznajomimy się z tymi materiałami, żebyśmy już taki jakiś swój wspólny kierunek 

ustalili już, co będziemy pytać, i jaki nasz kierunek będzie na sesji”.  

Burmistrz Artur Rolka: „Ja cały czas wierzę w to, że pomimo tego, że sytuacja tej szkoły jest 

niezmiernie trudna i też jest problem z dostępnością do nauczycieli, on będzie jeszcze się 

zwiększał z upływem lat, bo doświadczeni nauczyciele odchodzą na emerytury, czas biegnie 

nieubłaganie, natomiast brakuje nowych nauczycieli z określonych przyczyn, już nie będę 

politykował. Natomiast, tutaj musi być kadra. Kadra, która stworzy ciekawą ofertę edukacyjną. 

Kadra, która nie tylko Dyrekcja, która nie tylko dotrze skutecznie do naszych szkół, bo nie 

dociera. Proszę uwierzyć, ale jesteśmy bardzo otwarci na to, żeby Dyrekcja odwiedzała nasze 

szkoły w odpowiednim momencie i przedstawiała bogatą ofertę edukacyjną, szukała kontaktu z 

nauczycielami, z rodzicami, z uczniami. Nie blokujemy się, nie zamykamy tutaj absolutnie 

naszych drzwi na tego rodzaju inicjatywy, ale ich nie ma. Natomiast, jak ich nie ma w gminie 

Paczków, to tym bardziej nie będzie ich w Złotym Stoku, czy w gminie Ziębice. A tutaj jest 

obszar, o który my możemy zabiegać, a nawet powinniśmy zabiegać. Bo skoro uczniowie z 

Pomianowa, z Lubnowa, z Głębokiej uczęszczają do szkół podstawowych w gminie Paczków, 

to nic nie stoi na przeszkodzie, żeby była kontynuacja przy dobrej ofercie programowej, 

kierunków albo kontynuacja na terenie naszego miasta, ale tak się nie dzieje póki co. I ten 
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problem musi rozwiązać Powiat. Nie chcę mówić po imieniu, w czym tkwi bezpośrednio ten 

problem, ale myślę, że o tym porozmawiamy na sesji, gdy przyjadą przedstawiciele Powiatu.  

Ponieważ nie było innych  pytań Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął pkt 4 sesji. 

Do pkt 5. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że rozpatrywany będzie projekt uchwały w 

sprawie zmiany budżetu Gminy Paczków na 2022 r. Ponieważ nie było pytań, ani wniosków 

Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIII/338/2022 została podjęta. 

zał. nr 6 

wykaz imienny głosujących zał. nr 7  

Na tym pkt 5 sesji został zakończony. 

Do pkt 6. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany „Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Paczków”. 

Następnie zwrócił się do rannych czy ktoś jeszcze chce zabrać głos w sprawie projektu uchwały?  

Ponieważ nie było pytań, ani wniosków Przewodniczący Rady Miejskiej poddał projekt 

uchwały pod głosowanie 

GŁOSOWANIE 

w głosowaniu udział wzięło 13 radnych 

przy 13 głosach „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się” 

Uchwała nr XLIII/339/2022 została podjęta. 

zał. nr 8 

wykaz imienny głosujących zał. nr 9  

Przewodniczący Rady Miejskiej zamknął pkt 6 sesji. 

Do pkt 7. 

Przewodniczący Rady Miejskiej rozpoczął dyskusję na temat wolnych wniosków i spraw 

różnych. 

Radny P. Tetłak:  „Szanowni państwo, Panie Burmistrzu, krótki mały wniosek błahy może nawet 

się wydawać w porównaniu z tymi kwestiami, które często omawiamy, duże inwestycje itd. 

Natomiast wydaje mi się, że również istotny. Chcę prosić o takie może zinwentaryzowane 

nieoficjalne stanu znaków drogowych na terenie naszego miasta i wykonanie ewentualnych 
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napraw. Drodzy państwo, no szczególnie chodzi o starówkę w obrębie jej. Naprawdę ciężko 

czasami znaleźć znak, który trzyma pion, a myślę, że poprzez nasycenie tej przestrzeni miejskiej 

różnego rodzaju tablicami informacyjnymi, znakami, no to naprawdę wpływa na estetykę. A 

myślę, że jako miejscowości, która pretenduje do miana miejscowości turystycznej, powinno 

nam na tym zależeć. No jest parę takich niechlubnych przykładów, które można by było 

wymienić. Natomiast nie o to chodzi. Prosiłbym, żeby tą kwestią się zająć, przyjrzeć się. Tym 

bardziej tak jak mówię, myślę, że można to rozwiązać w niedrogi sposób. Ewentualnie być może 

warto zastanowić się nad jakimś rozwiązaniem, które w jakiś może sposób systemowy 

rozwiązywałoby ten problem, nie wiem, czy jest możliwe chociażby wpisanie utrzymania 

znaków w pionie do umowy na utrzymanie czystości, porządku w gminie Paczków nie wiem, 

czy to jest możliwe? Ale rzucam taki pomysł pod rozwagę. Dziękuję bardzo”. 

Burmistrz Artur Rolka: „Dziękuję za zwrócenie uwagi w tym obszarze, natomiast ja już też od 

razu pokontynuuje, nie widząc za bardzo rozwiązania tego problemu na dzisiaj. Niechlubne 

generalnie to jest to, że te znaki mają twardą postawę jeżeli chodzi o grunt, a nie są w stanie 

utrzymać pionu. To jest niechlubne. Bo proszę państwa one same się nie przekrzywiają. I tutaj 

też zaapeluję do mieszkańców. Zbyt wiele nas to kosztuje również publicznych pieniędzy, żeby 

później takie naprawy dokonywać. Te znaki proszę państwa one nie gną się i nie odpadają ze 

starości. One gną się i odpadają tylko dlatego, że jest powszechny wandalizm wśród zwłaszcza 

młodocianych, i brak szacunku dla publicznej własności. A ta publiczna jest również ich. Ich 

rodziców, którzy płacą podatki z ciężko zarobionych pieniędzy. Oczywiście, że sprawdzimy, ile 

by kosztowało poustawianie ich, na nowo powzmacnianie. Natomiast to też nie może być taka 

sytuacja, że my po raz kolejny zwiększamy wydatki bieżące, naprawiamy, a za chwilę to się na 

nowo samo nie psuje. To do niczego nie prowadzi. Jeszcze jest to, co przepraszam, ale też 

powiem przykre proszę państwa takie akty wandalizmu nas kosztują, jako gminę sporo. 

Natomiast one nie przekraczają tej kwoty teraz jest ile? 650? Tak było 500 teraz jest chyba 

podniesiona górna granica, jeżeli chodzi o przestępstwo i proszę państwa drobne tematy niestety, 

ale są wiecznie umarzane. I nawet jak mamy gościa, który zepsuł, zniszczył on nie ponosi 

konsekwencji. To jest tragiczne. Ja niedawno byłem zbulwersowany, bo zgłosiliśmy szkodę, 

która została wyliczona na nie przekraczającą 600 zł. Proszę państwa w nowym oświetleniu 

miejskim uszkodzona lampa, zniszczona, skopana. Sama się nie zepsuła. I proszę państwa mamy 

wandala, ale Policja nie podejmuje działań, bo nie przekroczyło to 600 zł, to tak to do niczego 

nie dojdziemy. Ta ustawa jest, inaczej ustawa kodeks karny, tak, jest chybiony w tym momencie, 

chybiony. Bo 600 zł to jest jednak 600 zł. Ja bym chciał, żeby ta osoba zapłaciła te 600 zł, plus 

montaż. A tak będziemy musieli zapłacić my to z budżetu gminy. Tak oczywiście sprawdzimy 
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ile to kosztuje i będziemy się starali zabezpieczyć środki, jeżeli to nie będzie jakaś olbrzymia 

kwota”. 

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Kurowska: „Panie Burmistrzu jeszcze do tych aktów 

wandalizmu nawiązując, bodajże w sylwestra została zniszczona wiata przystankowa w Starym 

Paczkowie. Są wykopane 2 szyby. I teraz no nie wiem z jakich środków to mamy zrobić? Bo 2 

przednie szyby są zupełnie zniszczone”. 

Burmistrz Artur Rolka: „To przepraszam, może to nie czas na żarty, ale w takim razie może ktoś 

doszedł do wniosku, że przyjemniej jest siedzieć pod wiatą bez szyb. Po prostu. No bo to proszę 

państwa kto mógł to zrobić mieszkaniec innej gminy? Przyszedł specjalnie z Otmuchowa na 

piechotę, żeby wykopać 2 szyby na przystanku w Starym Paczkowie? Raczej nie. Ktoś, kto z 

tego przystanku prawdopodobnie korzysta. No więc będzie wiata z przewiewem, naturalną 

klimatyzacją. No właśnie to jest tragiczne, i teraz, żeby zmontować takie szyby, to pani radna 

doskonale wie, bo już nie raz naprawiała. To jest znowu kilkaset, a już teraz to i naście, tak kilka 

tysięcy złotych. Dramat, to jest dramat, a wszystkie wydatki dookoła rosną. Wydatki bieżące też. 

Próbujemy je w jakiś sposób ograniczać, ale się nie da, bo wandale nas zmuszają do tego, 

żebyśmy coraz więcej pieniędzy na takiego rodzaju akty, naprawy takich, po takich aktach 

mienia publicznego zabezpieczali. Będziemy szukać sprawcy”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: „Będzie trudno, bo tam nie ma monitoringu, ale pocztą 

pantoflową może tam się coś..”  

Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej W. Kurowska: „Ja przypuszczam, że to było w sylwestra, 

bo ja wracałam z pracy w nowy rok i to już było”.  

Radna B. Korytkowska: „To nie jest żaden wniosek, ale po prostu nie wiem, jakiś apel do 

mieszkańców, mamy tak piękny Rynek, a tak po prostu oblepiony tymi odchodami psów, że to 

aż wstyd. Ja nie wiem, czy nie ma żadnych konsekwencji, że właściciele tych psów nie dopilnują 

i nie sprzątają po tych psach? Przecież nie po to był ten Rynek zrobiony i kosztował tyle 

pieniędzy, żeby tak wyglądał?”  

Burmistrz Artur Rolka: „Ja tylko przekażę informację, że my proszę państwa nie jesteśmy w 

stanie złapać za rękę czy nawet z monitoringu każdego właściciela pieska, który zostawił nam 

niespodziankę, tak niespodziankę. Natomiast są tacy, którzy płacą mandaty, przyjmują te 

mandaty i nie płacą mandatów. To się musi zmienić mentalność. Bo naprawdę to jest fakt, jest 

tragicznie w tym obszarze i Straż Miejska radzi sobie jakoś na poziomie, ale no nie jest w stanie 

też wszystkiego sama zrealizować. To muszą sami mieszkańcy od siebie zacząć wymagać”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: „Coś mieszkańcy się nie chcą edukować w tym temacie widać. 

Ciężko to idzie. Ten temat wraca jak bumerang co jakiś czas”.  
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Burmistrz Artur Rolka: „Ale proszę państwa są takie przepisy teraz nie pamiętam, z której ustawy 

o niebezpiecznych rasach, jeżeli chodzi o psy, ale po pierwsze to na te psy trzeba mieć 

zezwolenie, a po drugie, że ten pies musi chodzić w kagańcu. I sukces ostatnio Straży Miejskiej 

wymuszenie na właścicielu, że w końcu piesek bardzo niebezpieczny dog argentyński, gdy 

wychodzi na spacer z właścicielem, na to ma kaganiec. Natomiast my nie sprawdzamy, czy on 

ma zezwolenie na takiego psa tak na marginesie powinna tym też się zająć Policja. Cóż tak to 

wygląda”. 

Radny S. Janik: „W dniu 17 stycznia wraz z Panem Burmistrzem wystosowaliśmy kolejne pismo 

do Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych w Opolu z prośbą o przebudowę 

skrzyżowania drogi krajowej z drogą powiatową w miejscowości Paczków. Chodzi o to 

skrzyżowanie koło tego starego cmentarza w kierunku na Unikowice, Ujeździec i dalej. 

Zapewnienie Dyrektora było już w 2018, że skrzyżowania to zostanie przebudowane w 2022 

roku. Wysłałem pismo w ubiegłym roku, czy zostanie ta inwestycja ujęta w planie budżetowym 

w 2022 roku, ponieważ zmienił się Dyrektor Oddziału w Opolu? Teraz już zapewnia że, 

oczywiście pisemnie, że jak najbardziej zgadza się, że to skrzyżowanie jest bardzo 

niebezpieczne, itd., Itd. ale zostanie ono przebudowane w 2024 r. Pozostało nam tylko i 

wyłącznie słać pisma, i będziemy słać, przypominać, itd. Kolejnym problemem występującym 

na naszym terenie, o którym już wielokrotnie też mówiłem są kapliczki. Już nie tylko, że 

niszczone są one na kierunku Paczków - Biały Potok, ale w grudniu została zniszczona kapliczka 

na ulicy Robotniczej. I drodzy państwo, wcześniej tu pani radna też podejmowała głos w kwestii 

dewastacji niszczenia itd. no jeżeli nie będziemy zwracać uwagi, jeżeli nie będziemy robić 

wszystkiego, żeby zatrzymać kogoś, kto niszczy, to nic nie zrobimy. Policja otrzymuje i tak dalej 

informacje na ten temat. No prawda jest taka, że się nic w tym temacie nie dzieje. Nic się nie 

zmienia. Jest to przykre, naprawdę przykre. Droga z Paczkowa w kierunku na czeską stronę jest 

bardzo używana przez samochody osobowe, ciężarowe itd. duży ruch, bo i z Wrocławia ludzie 

w czasie świątecznym właśnie korzystają z tej drogi, a te kapliczki są w strasznie opłakanym 

stanie. Przecież to są nowe budowle, one kilka lat temu powstały i co zostanie zmieniona szyba, 

jest to w sposób tak brutalny, sposób taki wyjątkowo ohydny niszczone. Mam już takie wstępne 

informacje, że ktoś podjeżdża samochodem. Jest tam też, dziewczyna bierze w tym udział. No 

zobaczymy, może nam się uda dorwać. Szanowni Państwo, kończąc, chciałbym podziękować 

panu Burmistrzowi, Naczelnikowi Wydziału panu Marcinowi za zorganizowanie frezowiny 

asfaltowej i dostarczenie jej do Gościc i do Unikowic. Chciałbym zapewnić tu pana Burmistrza, 

że zostanie, w Gościcach utwardzona droga od drogi Gościce - Kamienica konkretnie przy 

boisku sportowym. Natomiast w Unikowicach droga, ta druga część, boczna droga od kościoła 
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w kierunku zabudowań pana Nowaka. Czyli od kościółka, tam z tyłu tam jest straszna ta droga i 

po prostu musimy jakoś z mieszkańcami, już robię podchody itd. żeby to zrobić, bo nie ma 

pieniędzy, tak jak pan Burmistrz przedstawiał sprawy, budżet jest po części suchy. Dziękuję 

bardzo”. 

Burmistrz Artur Rolka: „My pozyskaliśmy od Generalnej Dyrekcji Dróg prawie 800 ton 

frezowiny. Natomiast ta frezowina, ona była trochę zbita. Te 800 ton wydawało się, że to jest 

dużo na papieże, natomiast w rzeczywistości niestety ta masa się mocno zbryliła. Ale 

obdzieliliśmy kilka sołectw i na razie to jeszcze nie jest czas na to, żeby te drogi gruntowe tym 

wysypywać. Natomiast myślę, że w marcu, kwietniu będziemy chcieli państwu w jakiś sposób 

tam pomóc te takie newralgiczne drogi dojazdowe do pól, do posesji utwardzić. Na to może tam 

środki się znajdą, ale na pewno fizyczna praca naszych pracowników w ramach robót 

publicznych. Dzisiaj pan Marcin Szaleniec rozmawiał z przedstawicielem Strabagu, również w 

sprawie pozyskania podbudowy, tłucznia z podbudowy i frezowiny z obwodnicy Kamienicy. 

Jeżeli te rozmowy pójdą w dobrym kierunku, to będziemy dysponować znacznie większą ilością 

frezowiny i też na wioski ona zostanie przekazana, ale również i na nasze drogi, bo np. na 

Robotniczej chcemy podwórka wysypać też tym materiałem, który polepsza jakość nawierzchni. 

 Na tym pkt 7 sesji został zakończony. 

Do pkt 8. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Wiesław Barabasz 

zamknął XLIII sesję Rady Miejskiej w Paczkowie. 

Sekretarz obrad: 

Ewa Szlosek      

        Przewodniczący posiedzenia: 

Protokołowała: 

Alicja Góral Sowa 

 
 

 
 
 
 

 
 
 
 
 
 


